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 :ملخص

ا للتطةر  التكورلةر ا اليةروا ناجظرجةا  المعلرمةا ا عرفت المكتبات الجامعية  ظرةرً

 ميا على المعلرمات بأظجح نأسهل الطرق،  غيرات ناسع  على الكبير، نما الطلب المتزاود 

ظرع نشةكل الماةا، ، أن ظةرع الاةدمات المكتبية  التةا   ةدمها،  على ميترىالميتروات سراء 

جامعيةة   ييةةيم تةةدما ها لمرا هةة   ةةلت المكتبةةات العلةةى ن بعةةا لهةةلت التطةةر ات اةةا  لزامةةا 

، التيدوات، نذلك مم تةل  مراابة  التطةر ات فةا مجةا   كورلر يةا المعلرمةات ناج اةاجت

 لأغلبية  قطاعةات الرقموة  ميةا  ار نظةا  ائية  أحةدتتها التةا الاةيي  الأزمة  نقةد عجلةت

التراصةل  يا شةج مةم شةأظها التةا الرقمةا التيةر  اسةترا يجي   وريةل علةى نالعمةل الوشةا،،

 الكثير ورفر وتميز بالعدود مم الإوجابيات للمؤسيات الماتلر  فهر الرقما ناج اا ، فالتير 

 ىأ قةإلةى للرصةر   الإ ةراءات نوبية  نوي ة  الجةر،  العمةل، ارةاء  الجهةد نوييةم مةم

  الم دم  لجمهر  الميتريدوم. الادمات

اليدوث  فا مجا  الإ،ا   اما أصبيت قضي  التير  الرقما للجامعات مم ال ضاوا 

ا لما للتير  الرقما مم أ مي ، ناللي ور ب  بمرهرم المورم  الرقمي  نبيئ  الجامعي  ظررً

استادام المعلرمات، نقد  وانلت الباحث  ، اس  التير  الرقما بالمكتبات الجامعي  ن،نافا 

 تير  الرقما.التير  الرقما نالتيدوات التا  را ه المكتبات الجامعي  فا  طبي  ال

 : المكتبات الجامعي ، التير  الرقما،  امع  أسير،.الكلمات المفتاحية

Abstract: 
University libraries have known, due to the rapid technological 

development and the great information explosion, and with the increasing 

demand for information in the most successful and easiest way, wide changes at 

all levels, whether at the level of the type and form of sources, or the type of 

library services they provide, and according to these developments, it was 

necessary for university libraries to improve their services to meet These 

challenges, by keeping pace with developments in the field of information and 

communication technology, The health crisis caused by the Corona pandemic has 

accelerated the path of digitization for most sectors of activity, and working to 

implement a digital transformation strategy that would encourage communication 

and communication. The finest services provided to the public of beneficiaries. 

The issue of digital transformation of universities has also become one of 

the modern issues in the field of university management due to the importance of 

digital transformation, which is related to the concept of the digital organization 

and the environment for using information.

Keywordes: University Libraries. Digital Transformation. Assiut University. 
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